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Qalaa Holdings records a 191% y-o-y increase in 1Q2020 revenues to 

EGP 10.4 billion with growth primarily driven by booked sales revenue 

from ERC on its first full income statement post its recognition as an 

operational asset in 1Q20, as well as solid performances from TAQA 

Arabia and Nile Logistics 

 
ERC is operating at 100% capacity and began booking sales revenue and a full income statement 

as of January 2020; Continuous strengthening of COVID-19-related health, safety and business 

continuity measures sees Qalaa well positioned to navigate upcoming period of uncertainty 

Qalaa Holdings, a leader in energy and infrastructure (CCAP.CA on the Egyptian Exchange, formerly Citadel 

Capital), released today its consolidated financial results for the quarter ended 31 March 2020 recording total 

revenue of EGP 10.4 billion, up 191% y-o-y.  

 

Qalaa’s top line performance in 1Q20 was primarily driven by the EGP 6.8 billion booked by ERC on its first 

full income statement post its recognition as an operational asset at the beginning of January 2020. ERC’s 

revenues made up 66% of Qalaa’s consolidated top line for the quarter. Growth at the consolidated level was 

further supported by an 18% y-o-y top line expansion at TAQA Arabia on the back of solid performance across 

its gas, marketing, and power divisions and with a growing contribution from TAQA Solar. Moreover, Nile 

Logistics also delivered strong results, witnessing a year-on-year revenue increase of 81% in 1Q20 on the back 

of capacity expansions at the coal/pet coke storage facilities, commencement of the grain warehouse, and 

increased efficiencies at the inland container depot. 

 

“The first quarter of 2020 marked a milestone for Qalaa with the booking of revenues by the Egyptian Refining 

Company (ERC), a development that has been years in the making,” said Qalaa Holdings Chairman and Founder 

Ahmed Heikal. “I am pleased to report that in its maiden quarter ERC has been operating at 100% capacity 

utilization with all processes running smoothly. Meanwhile, Qalaa’s growth was also supported by continued 

strong performance at TAQA Arabia and Nile Logistics, both of which are delivering growth and proving 

resilient in the face of COVID-19. Moreover, at National Printing, the company achieved healthy growth in 

1Q20 EBITDA, with its performance set to continue particularly with El Baddar’s new plant coming online 

during the second half of 2020.” 

 

While the recent volatility in the oil market and the narrowing in heavy fuel oil (HFO) to diesel spreads have 

adversely impacted the refinery’s profitability, ERC recorded an EBITDA of EGP 442.2 million in 1Q20. ERC’s 

EBITDA contribution pushed Qalaa’s consolidated EBITDA in 1Q20 to EGP 773.2 million, registering a strong 

year-on-year increase of 105%. Consolidated EBITDA growth also came on the back of strong performances 

at all of TAQA Arabia’s divisions as well as operational improvements at Nile Logistics and National Printing. 

Excluding ERC, Qalaa’s EBITDA would have declined 12% year-on-year to EGP 331.0 million in 1Q20 on the 

back of ASEC Holding’s subsidiaries that were impacted by an underperforming cement market in Egypt as 

well as rising energy costs and a 35-day strike at Al Takamol Cement in Sudan that ended in March 2020. 
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Additionally, ACCM’s exports (an ASCOM subsidiary) were negatively impacted by diminished international 

trade as a result of COVID-19.  
 

Qalaa Holdings recorded a net loss after minority interest of EGP 405.1 million in 1Q20 compared to a net loss 

of EGP 154.6 million in the same period last year. The decline was driven by ERC’s loss before minority interest 

of EGP 1.4 billion in 1Q20 due to the pressure on HFO and diesel spreads and an overall soft oil market as 

previously mentioned. 

 

“Despite the nationwide curfew and general disruption in economic activity that has resulted from COVID-19, 

we remain hopeful, as most of our companies continued to post year-on-year growth. At this time, we are 

prioritizing the health and well-being of our more than 17,000 employees across our subsidiaries and we have 

decided to maintain our full work force with no layoffs at this time,” said Heikal 

“The serious challenges caused by COVID-19 cannot be underestimated, however, we are taking the necessary 

measures to navigate them, just as we have managed to weather previous crises. As a new normal sets in, we 

expect to see accelerated growth trends across our portfolio,” said Hisham El-Khazindar, Qalaa Holdings Co-

Founder and Managing Director.  

 

“At ERC, while the past few months witnessed a dislocation of global oil and petroleum products markets, 

including severe pressure on diesel prices, and while we see this situation persisting and potentially deteriorating 

in the second quarter and beyond, we remain confident in ERC’s long-term fundamentals and its ability to 

deliver significant incremental value to Qalaa’s bottom-line in due time. In the meantime, we have set in motion 

a debt relief program with our lenders that will see ERC’s obligations temporarily deferred to December 2020, 

at which point we are hopeful that market conditions will have normalized.” El-Khazindar explained.  

 

“We also continued to make headway on our debt restructuring initiatives, which should result in debt reduction 

at a number of platforms, namely ASEC Holding, Nile Logistics and GlassRock. Qalaa is also exploring avenues 

to benefit from the Egyptian government’s stimulus plan and relief measures in response to the COVID-19 

pandemic, including energy price cuts, interest rate cuts and a six-month deferral on debt payments. These relief 

measures will further support Qalaa Holdings’ liquidity position.” El-Khazindar added.  

 

“As we navigate forward, we continue to adopt strengthened health and safety measures across our organization, 

including stringent hygiene and disinfection protocols, limiting the number of in-office and on-site employees 

to adhere to social distancing guidelines, and strengthening our IT infrastructure to support higher levels of 

work-from-home policies until such time it is deemed safe to return to our offices at full capacity. We remain 

confident in our ability to weather the challenges and ensure business continuity, and we look forward to 

remerging as a stronger and leaner organization once the COVID-19 crisis resolves,” concluded El-Khazindar. 

 

Qalaa Holdings’ full business review for 1Q 2020 and the financial statements on which it is based are now 

available for download on ir.qalaaholdings.com.  

 

—Ends— 
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Previous Qalaa Holdings press releases on this subject and others may be viewed online from your computer, 

tablet or mobile device at qalaaholdings.com/newsroom 

 

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. 

Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, 

Cement, Transportation & Logistics, Mining and Printing & Packaging. To learn more, please visit 

qalaaholdings.com . 

 

Forward-Looking Statements 

Statements contained in this News Release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, projections, opinions 

and beliefs of Qalaa Holdings. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties and other factors, and undue reliance 

should not be placed thereon. Certain information contained herein constitutes “targets” or “forward-looking statements,” which can be 

identified by the use of forward-looking terminology such as “may,” “will,” “seek,” “should,” “expect,” “anticipate,” “project,” 

“estimate,” “intend,” “continue” or “believe” or the negatives thereof or other variations thereon or comparable terminology.  Actual 

events or results or the actual performance of Qalaa Holdings may differ materially from those reflected or contemplated in such targets 

or forward-looking statements. The performance of Qalaa Holdings is subject to risks and uncertainties. 

 

 

For more information, please contact 

Ms. Ghada Hammouda 

Chief Marketing and Sustainability Officer  

Qalaa Holdings 

 

ghammouda@qalaaholdings.com 

Tel: +20 2 2791-4439  

Fax: +20 22 791-4448 

Mobile: +20 106 662-0002 

Twitter: @qalaaholdings 
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 عام من  الأول  الربع خلال  جنيه  مليار  10.4  لتسببب    %191  سبببنوية بنسببب ة  القلعة  إيرادات  نمو

 بعد  له  كاملة دخ   قائمة أول  على  للتكرير  المصرية  الشركة  مشروع  إيرادات  تس ي   بفض   2020

  القوي  الأداءب  ومدعومًا  ،2020  عام من  الأول  الربع من  اعت ارًا  التشبييلية  الأصبول  ضبمن  هتصبنيف

 لوجيستيكس وناي  عربية طاقة لشركتي

 يناير من اعت ارًا  له  كاملة  دخ   قائمة  أول على   هإيرادات  تسببب ي   بدء  مع  الإنتاجية طاقته  بكام   للتكرير  المصبببرية  الشبببركة  مشبببروع  تشبببيي 

 (19 –  )كوفيد  كورونا فيروس  انتشبار  مخاطر  لإدارة  الأعمال واسبتمرارية  والسبلامة الصبةة  إجراءات  وتطوير بمراجعة  تلتزم  والقلعة  ،2020

 المق لة الفترة خلال به المتعلقة التةديات وت اوز

عن النر ةج  –وهي شررة ا ةاة ف  ي اثررراة ةاط ال  اا والرنيا ايثرر ثرريا   –(  CCAP.CAأعلنت اليوم شررة ا العل ا و وا الروة ررا الة ررة ا  

عر م  الةلع ايو  من  ملير ة ننيرخ ل      10.4، حير  للترت ار ةاااط الةعة را  2020  مر ة   31الةر ليرا الةعة را للةرةف الةر ليرا الةنرييرا  ي  

  . %191، وهو نةو ثنوي لة    2020

على أو  ا ةةا ال  لي  ل   ت رني  الةشرةوض نرةن الشرة ا الة رة ا للركة ة من  ننيخ   ة ملي  6,8 لعيةاتسرعي  ي ةاااط  و  كس نةو ار ةاااط  

ا من الةلع ايو  من ع م   ي ةاااط  .  ة  اةتة ت  من ينة لي ي ةاااط العل ا ل   نةس الةرةف %66مالت  ، حي   2020اي ررو  الرشررتيليا اعرر ةن

، لةضرررر  ايااق العوي لع ر ع ط التر ي ال ري ي والكيةل ق وتوي ع 2020ل   الةلع ايو  من ع م   %18شررررة ا   اا عةليرا لة ر   ثررررنوي 

 اا الشرةسريا.  ة  نع ت شرة ا ن    لونيسرريكس  ي تسرعي  نر ةج او ا وتسرو   الةنرع ط الررةوليا،  ضر ن عن نةو الةسر هةا ار ع ليا لع  ض ال 

ل   نةس الةرةف، حي    كس ذلك ي  اف ال  اا الاثري  ليا لةسرواع ط تخز ن الة م/الة م الررةولي،    %81 ي نوق نةو ي ةاااتي  لة    ثنوي 

 شتيليا لس حا تخز ن ال  و  ط.ل رن  ا يلى تشتي  مسرواض تخز ن ال روب،  ض ن عن ت سن الكة قف الر

شري  ت ع  واح نا من ألةي  2020الةلع ايو  من ع م    و ي هذا السري   أونرا ال  روة أحة  هيك  مسثرس وةةيس معلس يااةف شرة ا العل ا، أ 

عيوا ال اياا الري تكللت  ينع ياط شرة ا العل ا  ي نروق ل ق تسرعي  ي ةاااط الشرة ا الة رة ا للركة ة ل   ثرنواط ع   ف من ال ة  ال لوب وال

  ث هم ايااق العوى لشة ري   اا عةليا ون    لونيسريكس. وأن ف أ   لو و  الةشةوض يلى   م    ارخ ارنر نيا وينةاق نةيع عةلي تخ لكة قف

نرش ة  ي اعم نةو نر ةج شة ا العل ا ل   الةلع ايو  من ال  م الع ةي، حي  أظيةط الشة رين مةونا   ةعا  ي موانيا الر    ط الن شئا عن ا

  اةتة ض ايةل ح الرشررتيليا ار  ل ررم الضررةاة ،  ضرر ن عن  (، وهو م    كسررخ م  لاط النةو العو ا الري حععري  الشررة ر  19 – يةو  و و ي   

 ا الر اة  والةواة  واره ك والاثرري ك للشرة ا الو نيا لل ر عا، لةضر  ايااق العوي للشرة ا والةعةة ت ز زل ل   الةرةف الةعرلا مع انرع   شرة 

 يلى م ن ي  الةر وة الع    ل   الن   الا ني من ال  م الع ةي.

مليو  ننيخ  773.2لرسرع   %105والاثرري ك لشرة ا العل ا لة    ثرنوي   اةتة ت ايةل ح الرشرتيليا ار  ل رم الضرةاة  والةواة  واره كو

 ي تسررعي  أةل ح تشررتيليا ار  ل ررم الضررةاة   الشررة ا الة ررة ا للركة ة  مشررةوض ، حي    كس ذلك نع ح  2020ل   الةلع ايو  من ع م  

ع م اثررعةاة أثروا  النةا ال  لةيا ونري  الة ة  لين م من نةس الةرةف على الةغمليو  ننيخ ل      442.2والةواة  واره ك والاثرري ك لعيةا 

وت سررن الكة قف    عةيع ا  ع ط شررة ا   اا عةليا، ل رنرر  ا يلى ايااق العوي لوأثةهة  السررلري على نر ةج الةشررةوض  أثرر  ة الة يوط وال  ز 

ايةل ح   رلتتلرشرتيليا لةشرةوض الشرة ا الة رة ا للركة ة،  و ي ح لا اثررر  ا ايةل ح ال.  شرة ري ن    لونيسرريكس والو نيا لل ر عال  الرشرتيليا

مليو  ننيخ ل   الةلع ايو  من ال  م الع ةي، ل نخة ض    331.0الرشرتيليا ار  ل رم الضرةاة  والةواة  واره ك والاثرري ك لشرة ا العل ا  

تر  س ا  ض ايثرةنت  ي م رة وارنرةاب الذي    تةانع نر ةج الشرة  ط الر ل ا  ي ا  ض ايثرةنت لسرر ، حي    كس ذلك  %12ثرنوي نسرررخ  

 ضر ن عن ،   ومن  ار  انري ةخ  ي م ة  الة نري م ر ولن  ل ةتة ض تك لي  ال  اا  ي السرواا  35شري ل م رنع أثرةنت الرك م   ي السرواا  لة ف  

نريعا ت اعي ط انرشر ة   لرعلص حة ا الرع ةف ال ولياتأثة أنشر ا الر ر  ة لشرة ا أثركوم لر رنيع الكةلون ط والكية و  ط والر ل ا لشرة ا أثركوم(  

 .(19 –و و ي   يةو  

مع ل   رر  ي لسرر ةة لعيةا  2020مليو  ننيخ ل   الةلع ايو  من ع م    405.1تكر ط الشررة ا  رر  ي لسرر ةة ل   ل ررم حعو  اياليا لعيةا 

لعيةا  ل م حعو  ايالياار   تكر  مشةوض الشة ا الة ة ا للركة ة    ي لس ةة   ، حي مليو  ننيخ ل   نةس الةرةف من ال  م الس ل   154.6

ملي ة ننيخ تعة رن  ل   الةلع ايو  من ال  م الع ةي  ي ظ  انر ةاب أثروا  النةا ال  لةيا ونري  الة ة  لين أثر  ة الة يوط وال  ز     1.4

 . ة  تم ذ ةل ث لعن 
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الري الانر ةال ط  من  ةض حظة الرعو  لعةيع أن  ق العةيوة ا و  أغل  الشرة  ط الر ل ا على الةغمج  وت لع هيك  أ  ارااةف شري ط نةو نر ة

 ي مع ما أولو  تي  ثر ما نةيع   تنر . وأ   أ  العل ا و(19  –لسرر  ت اعي ط انرشر ة  يةو  و و ي    لونخ ع ماينشر ا الاار ر ا ا    تشري ه 

 . ارلع ق على نةيع الةوظةين وع م اللعوق يلى تعليص ال ة لا مع أل  موظةن  لشة  تي  الر ل ا 17الةوظةين الذي  رع وي ع اهم 

 لر    ط  ثرري نا لأ  يااةف الشرة ا تةى نرةوةف ع م الا  هشر م الخ ين اة الشرة ك الةسثرس وال ضرو الةنر ب لشرة ا العل ا،  أونراومن ن نرخ 

وهو م    كسخ حة ي  الةروا   على اتخ ذ    ا ارنةاقاط والر الية ال يما لرع ويه  لكة قف مالة  ، (19  –الن تعا عن انرش ة  يةو  و و ي  

ألةى مع ان سرر ة نع ت  ي موانيا وتع وي مخرل  الر    ط السرر لعا، علةن  لأ  ارااةف ترواع ثررةعا نةو نر ةج نةيع اثررراة ةاتي  الر ل ا مةف 

 .اييما الةاهنا واثرعةاة ايون ض

الةعومر ط الةة ر ف الري ت ظى لير  الشررررة را الة ررررة را للركة ة على الةر ى ال و ر  ومةاواهر  على تنةيرا عن ثعرا ارااةف  ي الخر ينر اة  أعةب  و

أثة  ر  ي أةل ح شرة ا العل ا مسررعر ن، على الةغم من انر ةاب أثروا  النةا والةنرع ط الررةوليا ل   ايشرية السر لعا، واحرة ليا اثررةةاة ت

ا يلى تة يز ارااةف  ن ض السوايا ل   الةلع الا ني وم  ا   ليخ من ال  م الع ةيايو على توايع اتة اي ط رع اف هيكلا   الةرةف الس لعال   ، مشيةن

، والذي  ال  و  الع ةةا مع العي ط الةعةنرا، حي  ثريرم لةعرضر ه  تأني  ثر اا ل ت الرزام ط الشرة ا الة رة ا للركة ة يلى شرية ا سرةرة الةعر 

 تأم  ارااةف أ   شي  عواف ايثوا  يلى ايون ض ال ري يا مةف ألةى.

تع من  مل وظن  على  رر ي  ل ا يع اف هيكلا ا وني ، والري ثرررشرري  لةت ا و  ع ا من الشررة  ط أ  العل ا وا ررلت يحةاي الخ ين اة  وت لع  

شرة ري ن    لونيسرريكس ون   ةوك.  ة  ت ك  ارااةف على اةاثرا ثرر  الاثررة اف من ل ا الر ةيز والر ل ا، ومني  معةوعا أثريك الع لضرا  

( على أعة   مخرل  الشرة  ط، والري شرةلت لةت أثر  ة ال  اا وأثر  ة الةواة   19  –  ال كوميا للرخةي  من ح ف تأثية انرشر ة  يةو  و و ي

لشة ا  ترواع ارااةف مس هةا تلك ارنةاقاط الر ةيز ا  ي ت سين مسرو  ط السيولا ، حي الرنكيا مع تأني  ث اا ا و  الشة  ط لة ف ثرا أشية 

 العل ا.

 ةض ع ا من ينةاقاط ال ررر ا والسررر ما لعةيع الشرررة  ط الر ل ا، لة  ذلك الر ري  ال ررر ةم    ارااةف ت رزم موا رررلا  لأ والررم الخ ين اة  

لرةوتو ولاط النظ  ا والر عيم، يلى ن ن  الالرزام لرونيي ط الرر ع  الانرة عي عرة تخةيت مسرررو  ط حضرروة الةوظةين  ي معةاط الشررة  ط  

نولونيا للشررة ا لضررة   عة  أ رة ع ا من الةوظةين من الةنز  لكة قف، حرى انري ق وموااع الةشررةوع ط الر ل ا،  ضرر ن عن ت ز ز الرنيا الرك

  ة  أعةب عناييما الةاهنا وتو ة الظةوف الآمنا لةزاولا ال ة  من معةاط الشررة  ط وموااع الةشررةوع ط الر ل ا لك م    اري  مةف ألةى.  

( الةاهنا  19 –يلى الخةوج من أيما و و ي      تي ا ونرة   اثررةةاة ا أعة لي ، وتر ل  ي ا ةف الشرة ا على تع وي الر    ط الةاهن  ا ارااةفثع

 أ اة مةونا واوف.

ارااةف     ةكن ت ةي  العواةم الة ليا لشرررة ا العل ا ومر ل ا أااق الشرررة ا والنر ةج الة ليا الةعة ا، ل رنررر  ا يلى ار ضررر ح ط الةرةةا وت لي ط

 .ir.qalaaholdings.com عرة ي  ةف الةواع ارلكرةوني 2020 م ة  31يح اث ونر ةج الةرةف الة ليا الةنرييا  ي 

 —ني  ا الري  —  

كية مكنكم مطالعة الم موعة الكاملة من ال يانات الإخ ارية الصببادرة عن كببركة القلعة من خلال أجازة الكم يوتر والتابلذ وكاله الاواتذ الاي 

 qalaaholdings.com/newsroomع ر زيارة هاا الرابط: 

( هي شرة ا ةاة ف  ي اثرراة ةاط ال  اا والرنيا ايثر ثريا لة رة وأ ة عي ، حي  تة ز على CCAP.CAو وا الروة را الة رة ا    كبركة القلعة

. الةز   من الة لوم ط على وال ر عا والرتلي   ، والر   نواللونيسرررري طا  ع ط اثررررةاتيعيا ترضرررةن ال  اا، وايثرررةنت، وايغذ ا، والنع   

  qalaaholdings.comالةواع ارليكرةوني: 
 

 )إبراء الامة( المستق ليةال يانات 

لعل را. وار   ن وي هرذا الرير   على مخر  ة  الرير نر ط الواةاف  ي هرذل الوثيعرا، والري لا ت ر  حعر ة  تر ة خيرا، تم لنر ةير  على الروا ر ط ال ر ليرا، والرعر  ةاط وشةاق وم رعر اط شررررة را ا
شرك  اايه افا أو م ةو ا، وغية مس  ف وعوام  ألةى، ولا  نرتي الاعرة ا عليخ لشرك  مةة . و ع  ارشر ةف يلى أ  ل ت الة لوم ط الواةاف  ي هذل الوثيعا تم ةو ا وغية  

 شررةضا، ا ع ةا، ا نويا، ا وا رر ا أو االري ن ط الةسرررعرلياا و ةكن ت    ه  من ل   اثرررخ ام م رر ل  ط ت ل يا ما  اةلة ا، اثرروفا، ا لرةسا، ا نرتيا، ا رواعا، ا
تخرل  نوهة   عن تلك الري ت كسرري  ما  ا  رع ا أو م  هو منةي مني  أو غيةه  من الة رر ل  ط الةشرر ليا. و ذلك ايح اث الة ليا أو النر ةج أو ايااق الة لي لشررة ا العل ا ا   

  .لى ل ت الةخ  ة والشكوكهذل ايه اف أو الري ن ط الةسرعرليا. و  روي أااق شة ا العل ا ع
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